

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS  
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY  
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS  
Department of International Law**

**Annotation to the master's thesis**

**A Comparative Study on the Status of Legal Persons in China  
and Belarus**

Li Zhantong

Scientific supervisor:

A.F. Douhan, professor of international law department,

Dr. Dr. hab., professor

Minsk, 2024

## ANNOTATION

**1. Structure and scope of the master's thesis :** 49 p, 53sources.

**2. Keywords:** Legal personality, legal persons, status of Legal Persons. China. Belarus.

### **3. The content of the work**

The research focuses on the legal status of legal persons in China and Belarus, with the theme of comparing the similarities and differences in the legal status, rights, and obligations of legal persons in the legal systems of the two countries.

Subject of the study is the working documents of the Chinese Civil Code and the Belarusian Civil Code.

The aim of the thesis : is to determine the differences in legal status between China and Belarus.

Methods of research: are theoretical overview analysis, synthesis, legal comparison.

Results:A comprehensive comparison of the legal status of China and Belarus reveals the differences and similarities in legal status between the two countries through the analysis of the provisions on legal status, the degree of legal protection, and the rights and obligations of legal persons in their legal systems. This study not only provides a deep understanding of the legal systems of China and Belarus for the academic community, but also provides important reference basis for legal reform and international exchanges between the two countries. The novelty lies not only in its simple description and comparison of the legal status of the two countries, but also in its in-depth analysis of the differences in legal provisions and practice, proposing targeted suggestions and improvement suggestions. These suggestions include strengthening the protection of legal person rights, improving the legal framework for legal person status, and promoting cooperation and exchange between legal entities.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results: The results of the diploma work not only have practical guiding significance for the legal systems of China and Belarus, but also provide reference and inspiration for the research and reform of legal person status in other countries. Therefore, this study has important practical and academic value, and has positive significance for promoting legal reform and international exchanges.

## АННОТАЦИЯ

**1. Структура и объем дипломной работы:** 49 Страниц , 53 источника.

**2. Перечень ключевых слов :** Юридическое лицо, юридическое лицо, статус юридического лица. Китай Беларусью.

### **3. Содержание работы**

Объектом работы является правовое положение Китая и Беларуси, а темой является сравнение различий и различий в правовом статусе, уровне правовой защиты и правах и обязанностях юридических лиц в правовых системах двух стран.

Темой исследования являются рабочие документы Гражданского кодекса Китая и Гражданского кодекса Беларуси.

Целью настоящего документа является выявление различий в правовом статусе Беларуси и Китая.

Метод исследования: теоретический обобщающий анализ, комплексный метод, сравнительное правовое право.

Результат: Всестороннее сравнение правового статуса Китая и Беларуси, анализ положений правовых систем двух стран, касающихся правового статуса, уровня правовой защиты, прав и обязанностей юридических лиц, выявило сходства и различия в правовом статусе двух стран. Это исследование не только дает ученым глубокое понимание правовой системы Китая и Беларуси, но и служит важной основой для правовой реформы и международных обменов между двумя странами. Новизна заключается не только в кратком описании и сравнении правового статуса двух стран, но и в углубленном анализе различий в правовых нормах и практике, а также в конкретных предложениях и улучшениях. Эти рекомендации включают усиление защиты прав юридических лиц, совершенствование правовой базы, регулирующей статус юридических лиц, и содействие сотрудничеству и обмену между юридическими лицами.

Надежность материалов и результатов диссертации: используемые материалы и результаты работы диссертации являются надежными. Эта работа проводилась независимо.

Результаты дипломной работы не только имеют практическое руководящее значение для правовой системы Китая и Беларуси, но и служат ориентиром и источником вдохновения для исследований и реформ в области правосубъектности в других странах. Таким образом, это исследование имеет важное практическое и академическое значение и имеет положительное значение для содействия правовой реформе и международному обмену.